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Mødereferat 

Møde i aftagerpanel for Informationsstudier afholdt den 10. november 2021 på zoom. 

 

Mødeleder og referent 

Henrik Jochumsen 

 

Tilstede 

Tine Segel, Christian Lauersen, Ejvind Jørgensen, Jack Andersen, Henrik Søndergaard og 

Henrik Jochumsen 

 

Afbud 

Ingen 

 

Dagsorden 

1. Kort præsentationsrunde 

Deltagerne præsenterede sig og Henrik Jochumsen fortalte, hvorfor mødet blev afholdt på 

zoom og ikke fysisk. 

 

2. Orientering om regionalisering af uddannelse 

Henrik Jochumsen orienterede om regeringens regionaliseringsreform, herunder KU’s planer 

i forhold til reduktion af studiepladser samt dekanens forslag til overordnet plan for reduktion 

af studieplaner på HUM, der er i høring hos diverse nævn og udvalg. Herefter besvarede 

Henrik Jochumsen opklarende spørgsmål. 

 

3. Orientering om optag, frafald, dimittendledighed og arbejdsmarkedsudvikling 

Henrik Jochumsen orienterede om optag, frafald, dimittendledighed, og satte dette i relation 

til mulige konsekvenser af regionaliseringsreformen for Informationsstudier. Herefter 

diskuterede panelet forholdet mellem kompetencer og vores kandidaters mulighed for at få 



job efter endt uddannelse. Der blev fra panelets side sat spørgsmålstegn ved, om 

uddannelsens kandidater i dag har de kompetencer, som det kræves for at opnå ansættelse på 

et bibliotek.  

 

4. Orientering om ny kandidatstudieordning 

Henrik Jochumsen orienterede om den nye kandidatstudieordning, der er iværksat fra dette 

semester, og takkede herunder aftagerpanelet for dets bidrag i forbindelsen med 

udarbejdelsen af den ny studieordning. I orienteringen blev det fremhævet, at uddannelsen er 

blevet skarpere og samtidigt både mere sammenhængende og mere tidsvarende, ligesom den 

forhåbentlig peger tydeligere ind i arbejdsmarkedets behov. 

 

5. Orientering om årets uddannelsesredegørelse 

Henrik Søndergaard orienterede om uddannelsesredegørelsen. 

 

6. Procedure for fornyelse af aftagerpanelerne  

Henrik Søndergaard orienterede om instituttets planer for fornyelse af aftagerpaneler. 

 

7. Eventuelt 

Ejvind Jørgensen fortalte, at han ønsker at udtræde af aftagerpanelet. 
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